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افزايش توليد و صادرات 
ذوب آهن اصفهان  در سال 96

در آس��تانه ولادت حضرت علي )ع( 
مهن��دس احمد صادقي، مديرعامل 
ش��رکت ذوب آه��ن و جمع��ي از 
مس��ئولين ش��رکت ب��ا حض��ور در 
دفترآي��ت ا... طباطبايي نژاد نماينده 
ول��ي فقي��ه در اس��تان و امام جمعه 
اصفه��ان با ايش��ان دي��دار و گفتگو 

نمودند. آيت ا... طباطبايي نژاد در اين ديدار گفت: يکي از افتخارات 
جمهوري اسلامي، توليد فولاد و گسترش آن در سطح کشور است 
به نحوي که درخصوص اين محصول از کش��ورهاي ديگر بي نياز 
هستيم. صنايع زيادي به ذوب آهن اصفهان و مجتمع فولاد مبارکه 
متصل هس��تند و از اين دو صنعت مادر تاثير مي پذيرند. وي ضمن 
اشاره به اينکه توسعه در صنايع فولادي بايد براساس توان و امکانات 
موجود صورت گيرد افزود: توسعه صنايع مختلف بدون در نظر گرفتن 
توانمندي ها مشکلاتي را ايجاد مي کند لذا اين مقوله بايد مورد توجه 
قرار گيرد. در ادامه مهندس صادقي تصريح کرد: ذوب آهن اصفهان 
با وجود مشکلات در مرحله عبور از بحران قرار دارد که به لطف خدا 
و تلاش همکاران در سال گذشته کليه تعهدات اين شرکت انجام 
شده است. وي ادامه داد: از نيمه دوم دي ماه تا آخر سال 1395 تمام 
توليدات ذوب آهن به کشورهاي حوزه خليج فارس، اروپا و ...صادر 
گرديد. مديرعامل ش��رکت خاطرنش��ان کرد: امسال با برنامه ريزي 
انجام شده تلاش داريم توليد را حفظ نموده و افزايش دهيم و همچنين 
برنامه ها و پروژه هاي کاهش قيمت تمام ش��ده نيز تداوم مي يابد. 
مهندس صادقي ضمن اشاره به اينکه کوره بلند شماره يک تا چند 
ماه ديگر راه اندازي مي شود، اظهار کرد: ميزان صادرات شرکت در 
س��ال گذش��ته 700 هزار تن بود که امس��ال با صادرات 500 هزار تن 
چ��دن قص��د داري��م ميزان صادرات را به يک ميليون و 500 هزار تن 
ارتقاء دهيم. وي اضافه کرد: با توجه به افزايش چشمگيرتوليد فولاد 
در کشور، اميدواريم بازار داخل با تمهيداتي که مقام معظم رهبري 
فرمودند و کار و تلاش دس��ت اندرکاران بهبود يابد و بازار فولاد با 

رونق بيشتري مواجه گردد.

رشد 26 درصدي توليد کنسانتره سنگ آهن
ميزان توليد کنس��انتره س��نگ آهن 
ش��رکت هاي بزرگ معدني در سال 
گذش��ته 26 درص��د رش��د يافت. به 
گزارش ايميدرو، توليدکنندگان بزرگ 
سنگ آهن کشور از ابتداي فروردين 
تا پايان اسفندماه، 32 ميليون و 590 
هزار و 63 تن کنس��انتره سنگ آهن 

توليد کردند. اين رقم در مدت مشابه سال گذشته، 25 ميليون و 801 
هزار و 783 تن بود. از اين ميزان، شرکت هاي »گل گهر« 12 ميليون 
و 551 هزار و 105 تن، »چادرملو« 9 ميليون و 58 هزار و 588 تن، 
»سنگ آهن مرکزي« 4 ميليون و 87 هزار و 474 تن، »توسعه معادن 
و صنايع معدني خاورميانه« 3 ميليون و 282 هزار و 764 تن، »گهر 
زمين« يک ميليون و 923 هزار و 117 تن و »اپال پارسيان سنگان« 
يک ميليون و 687 هزار و 15 تن کنسانتره سنگ آهن توليد کردند. 
بنابراين گزارش، 6 شرکت بزرگ معدني طي 12 ماهه سال گذشته، 
5 ميليون و 931 هزار و 618 تن سنگ آهن دانه بندي توليد کردند که 
نسبت به ميزان توليد مدت مشابه سال گذشته )7 ميليون و 89 هزار 
و 169 تن(، 16 درصد کاهش نش��ان مي دهد. از اين ميزان، ش��رکت 
سنگان »يک ميليون و 862 هزار و 24 تن«، مرکزي »يک ميليون 
و 849 ه��زار و 860 ت��ن«، ج��لال آباد »634 هزار و 515 تن«، فلات 
مرکزي »744 هزار و 300 تن«، ميشدوان »481 هزار و 94 تن« و 

چادرملو 359 هزار و 825 تن توليد کرده است.

تکذيب تعطيلي زاگرس خودرو بروجرد
رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت لرستان خبر تعطيلي زاگرس 
خودرو بروجرد را کذب دانست و گفت: اين واحد صنعتي به عظيم 
خودرو واگذار شده و در حال حاضر فعال است. محمدرضا صفي خاني 
در گفتگو با ايرنا افزود: اين کارخانه تعطيل نشده است و تعدادي کارگر 
هميش��ه در آن فعال هس��تند. وي با بيان اينکه ديروز پروانه فعاليت 
براي عظيم خودرو صادر شد و اکنون عظيم خودرو اين واحد صنعتي 
را در اختيار دارد، گفت: اين واحد صنعتي تا قبل از اين واگذاري نيز 
در بخش رنگ با شرکت سايپا قرار داشت و کارگراني در اين واحد 
مش��غول کار بودن��د. وي با تاکيد بر اينک��ه زاگرس خودرويي ديگر 
در کار نيس��ت، افزود: عظيم خودرو اين واحد صنعتي را به صورت 
اجاره به شرط تمليک 10 ساله در اختيار گرفته و به صورت رسمي و 
محضري متعهد ش��ده اس��ت که اين واحد صنعتي را ظرف مدت 6 
ماه بهره برداري کامل و قراردادهاي خود را احيا کند. رئيس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت لرستان گفت: عظيم خودرو قراردادهايي با 
زامياد و يک شرکت چيني منعقد کرده و به دنبال اين است که برند 

پروتون را نيز به اين واحد صنعتي برگرداند. 

بيشتر وانت هاي داخلي  بي کيفيت اند!
بر اس��اس جديدترين گزارش هاي رسمي بيش��تر وانت هاي داخلي 
همچنان در پايين ترين سطح کيفي توليد مي شوند. به گزارش ايسنا، 
گزارش ارزيابي کيفيت خودروهاي توليدي در اسفند ماه سال گذشته 
)1395( اخيرا منتش��ر ش��د. نگاهي به اين گزارش نشان مي دهد که 
از هشت مدل وانت در حال توليد در خودروسازان داخلي شش مدل 
در پايين تري��ن س��طح کيفي ممکن ق��رار دارند. در ميان وانت هاي 
توليدي در اسفند 1395 تنها وانت تندر 90 سه ستاره کيفي دريافت 
کرده و وانت پيکاپ فوتون ديزلي نيز دو س��تاره کيفي کس��ب کرده  
است. باقي وانت هاي توليدي شامل وانت نيسان دوگانه سوز، وانت 
آريسان، وانت نيسان تک سوز، وانت مزدا کارا 2000 دو کابين، وانت 
مزدا کارا 2000 تک کابين و وانت سايپا 151 تنها يک ستاره از پنج 
س��تاره کيفي را کس��ب کرده اند. در مدل ارزيابي کيفي خودروهاي 
داخلي، اين محصولات بسته به کيفيت خود يک تا پنج ستاره دريافت 
مي کنند. يک س��تاره پايين ترين س��طح کيفي و پنج ستاره بالاترين 

سطح کيفي را نشان مي دهد.

واردات 62 هزار خودرو
 به ارزش ۱/۵ ميليارد دلار در سال 9۵

بر اساس آمار تجارت کشور، بيش از 62 هزار خودرو سواري در سال 95 
با ارزبري بيش از 1.5 ميليارد دلار وارد کشور شد. به گزارش تسنيم؛ 
درحالي که کل واردات سال 95، رقمي بالغ بر 43 ميليارد دلار بوده 
اس��ت، واردات خودرو و قطعات قس��مت مهمي از آن را تشکيل داده 
است. بر اساس آمار واردات 12 ماهه سال 95، وسائل نقليه موتوري 
با حجم 1500 تا 2000سي سي با ثبت رکورد 892 ميليون دلار در 
رده س��وم، محصولات وارداتي قرار گرفته اس��ت. همچنين در مدت 
مذکور قطعات منفصله با ساخت داخل کمتر از 30 درصد به ميزان 
781 ميليون دلار و به وزن 104هزار تن به کشور وارد شده است. اين 
رديف تعرفه به خودروهاي مونتاژي اشاره ميکند که قطعات آن به 
صورت سي کي دي وارد مي شود. ارزش ارزي واردات ساير وسائل 
نقليه موتوري با حجم کمتر از 2500 س��ي س��ي نيز به ميزان 690 
ميليون دلاربوده است. قطعات منفصله با حجم ساخت داخل کمتر 

از 50 درصد نيز به ميزان 391 ميليون دلار ثبت شده است.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

گروه صنعت، معدن و تجارت: روابط اقتصادي بين 
ايران و روس��يه رو به بهبود اس��ت. طي سال هاي 
گذش��ته ميزان تجارت ميان دو کش��ور رشد قابل 
توجهي را تجربه کرده است. سال 2016 اعلام شد 
که روابط تجاري ميان ايران و بزرگترين همسايه 

شمالي بيش از 70 درصد رشد داشته است.
رش��د 70 درصدي تجارت ميان ايران و روس��يه 
هرچن��د نوي��د دهن��ده خبرهاي خوب��ي در زمينه 
مب��ادلات اقتص��ادي ميان دو کش��ور اس��ت، اما 
براس��اس اظهار نظرهاي صورت گرفته از س��وي 
مسئولان هر دو کشور مي توان متوجه شد که اين 
رقم تا ميزان ايده آل هنوز هم فاصله زيادي دارد. 
طي س��ال هاي گذشته برنامه ريزي هاي متعددي 
براي بهبود وضعيت تجارت ميان ايران و روسيه در 
دستور کار مسئولان قرار گرفته است. در اين مدت 
تفاهم نامه ه��اي متعدد تجاري و گمرکي به امضا 
رسيده و حتي در چند مورد تفاهم نامه هاي گمرکي 

نيز مطرح، بررسي و اجرايي شد.
در همي��ن ح��ال نماينده افتخاري اتاق بازرگاني و 
صنعت روس��يه در ايران به خبرگزاري اسپوتنيک 
گفت: روابط تجاري ايران و روس��يه پس از رش��د 
دو برابري در سال 2016، امسال افزايش بيشتري 
پيدا خواهد کرد. الکس��اندر ماکس��يموف، نماينده 
افتخاري اتاق بازرگاني و صنعت روس��يه در ايران 
ادامه داد: در سال 2016 حجم تجارت ميان روسيه 
و ايران در مقايسه با سال پيش از آن به ميزان 70 
درصد افزايش يافت که به مدد رفع موانع تجاري 
حاصل شد. ارزش تجارت دوجانبه در سال گذشته 
2.2 ميليارد دلار بود که بيشتر آن شامل صادرات 
ماشين آلات، تجهيزات، حمل و نقل، غذا و فلزات 
روسي بود. صادرات غذايي ايران به روسيه تنها 0.3 

ميليارد دلار از اين تجارت را تشکيل داد.
به گفته ماکس��يموف، افزايش تجارت در گروي 
بهب��ود رواب��ط دوجانب��ه ميان ايران و روس��يه و 
علاقه رو به رش��د بازرگانان روس��ي و ايراني براي 
فعاليت ه��اي بازرگاني مش��ترک اس��ت. بعلاوه، 
دولت هاي دو کشور شرايط تجاري ضروري را با 
گشايش بانک هاي تخصصي، سرمايه گذاري هاي 
مشترک، مناطق آزاد تجاري، مناطق آزاد اقتصادي، 
احياي لينک هاي حمل و نقل و معرفي تدابير جديد 
ش��امل ايجاد کريدورهاي سبز و تسهيل سيستم 

اعط��اي رواديد ايجاد مي کنند. صادرات ماش��ين 
آلات روسيه به ايران در ژانويه 7 درصد و کالاهاي 
فناوري پيش��رفته 3.7 درصد در مقايس��ه با مدت 
مشابه سال گذشته افزايش يافت. اتاق بازرگاني و 
صنعت روسيه مشتاق است همکاري هاي فزاينده 
ادام��ه پي��دا کند و به اين منظور مايل اس��ت ايران 
براي تسهيل بيشتر تجارت دوجانبه اقداماتي شامل 

تسهيل مقررات گمرکي صورت دهد.
در سال 2017 افزايش چشمگيري در بخش هاي 
نامبرده وجود داشته که عمدتا به دليل قراردادهايي 
بوده اس��ت که اخيرا در بخش حمل و نقل، براي 
تجهيزات پيش��رفته شامل توليد و پالايش نفت و 
همچنين قراردادهاي جديد براي تعمير هواپيما و 
تجهيزات ريلي و سيس��تم هاي انرژي امضا ش��ده 
اس��ت. گردش تجاري بدون مداخله بيشتر دولتي 
مي توان��د افزاي��ش پيدا کند با اي��ن همه کاهش 
تعرفه ه��اي گمرکي و رف��ع موانع غيرتعرفه اي از 
س��وي ايران اهميت زيادي دارد. مانند نياز براي 

گواهي هاي بيش��تر و محدوديت ها براي صادرات 
گندم روسي که به کاهش چشمگير حجم صادرات 

روسيه در سال 2016 منجر شد.
ب��ه گفت��ه ماکس��يموف، ش��ماري از پروژه ه��ا 
برنامه ري��زي ش��ده اس��ت که تج��ارت دوجانبه 
در بخش ه��اي حم��ل و نقل و ان��رژي را افزايش 
خواهد داد. اجراي پروژه هاي صنعتي مشترک در 
سال هاي آينده به خصوص مشارکت شرکت هاي 
نفت و گاز روس��يه در توس��عه 11 ذخاير در ايران، 
ميزان تجارت دوجانبه ميان اين کشورها را به 10 
ميلي��ارد دلار افزايش خواهد داد. روس��يه و ايران 
همچني��ن همکاري در صنعت خدمات را افزايش 
داده اند. بانک هاي روسي پاييز گذشته اعلام کردند 
در تدارک ورود به بازار ايران پس از رفع تحريم هاي 
بين المللي عليه برنامه هس��ته اي تهران هس��تند. 
پيش از اين الکس��اندر نوواک، وزير انرژي روس��يه 
در يک کنفرانس بازرگاني ايران و روس��يه که در 
دس��امبر س��ال ميلادي گذشته برگزار شد، اظهار 

کرده بود بانک هاي مرکزي دو کش��ور همکاري 
نزديکي با يکديگر داشته و اجازه داده اند 10 بانک 
بزرگ فعاليت هايش��ان در ايران و روس��يه را از سر 
بگيرند. در اين ميان موضوعي که بايد به آن توجه 
داشته باشيم اين است که ايران در روابط تجاري با 
روسيه امکانات بسيار مناسب و خوبي را در اختيار 
دارد اما متاس��فانه تمام زيرساخت هاي لازم براي 
اين موضوع مهيا نيست. يکي از اين زيرساخت ها 
تعرفه گمرکي است. درحالي که کشورهاي اوراسيا 
تعرفه گمرکي صفر يا بسيار پاييني با روسيه دارند، 
براي ايران چنين ش��رايطي مهيا نيس��ت. موضوع 
ديگر ارزش پول روسيه است که سه برابر کاهش 
يافته است. مسئله ديگر اين است که ما نمي توانيم 
در روس��يه ال س��ي باز کرد زيرا عليه روس��يه نيز 
تحريم هاي��ي وجود دارد و تجار و بازرگانان ايراني 
بايد ال سي را به شکل روبل به ريال باز کنند که 
هزينه بس��يار بالايي دارد و براي تجار و بازرگانان 

صرفه اقتصادي ندارد.

ب��ا اي��ن حال با وجود تمام مش��کلات اين امکان 
وجود دارد که کشورمان و روسيه ارتباط تجاري و 
اقتصادي مناسب و خوبي داشته باشند و صادرات 
و واردات خوبي بين دو کش��ور در حد بالا و قابل 
قبولي انجام شود. البته از آنجا که قيمت روبل روسيه 
کاهش يافته، صادرات کالاها و محصولات ايراني 
به روس��يه اندکي دشوار ش��ده است، زيرا روس ها 
سعي دارند که قيمت ها را ثابت نگه دارند. اما واردات 
از روسيه به خصوص واردات مواد اوليه نقطه مثبتي 
براي کش��ورمان اس��ت که بايد آن را تقويت کنيم. 
موضوعي که برخي کارشناس��ان و صاحب نظران 
مطرح مي کنند اين اس��ت به اندازه اي که روس ها 
از فرصت ه��اي تجاري ايران اس��تفاده مي کنند، 
بازرگانان کش��ورمان نتوانس��ته اند از فرصت هاي 
موج��ود در بازار روس��يه بهره ببرن��د. در مورد اين 
موض��وع باي��د به اين نکته اش��اره کنم که ايران و 
روس��يه در مورد گس��ترش همکاري هاي تجاري 
بسيار علاقه مند هستند و در همين رابطه به دنبال 
آن هستند که اقداماتي در زمينه حمل و نقل و ايجاد 
کانتينرهاي يخچال دار انجام دهند تا روند صادرات 

و واردات تسهيل شود.
البت��ه در کش��ور م��ا همه نوع آمادگ��ي براي ورود 
محصولات و کالاهاي کش��ور روس��يه وجود دارد 
اما در روسيه هنوز قوانين سفت و سخت گمرکي 
و قرنطينه برقرار است که البته تا حدودي روان تر 
ش��ده اس��ت. همچنين قرار بر اين است که صدور 
روادي��د براي تجار و بازرگانان با روند آس��ان تري 
صورت بگيرد. در مجموع با توجه به اينکه بخشي 
از مشکلات در حال رفع است، مي توان آينده خوبي 
را براي روابط تجاري ايران و روسيه پيش بيني کرد. 
موض��وع ديگري که برخي کارشناس��ان در مورد 
ارتباط تجاري ايران و روسيه مطرح مي کنند اين 
است که با توجه به قطع شدن ارتباط تجاري ترکيه 
و روسيه، فرصت بسيار خوبي براي کشورمان جهت 
حضور پررنگ تر در بازار روسيه فراهم شده است. 
در واقع اين استدلال درست است و اتفاقي که بين 
روس��يه و ترکيه رخ داده اس��ت و ممنوعيت ورود 
کالاهاي ترکيه به روسيه نقطه عطفي براي تجارت 
ايران با روسيه است و ايران مي تواند صادرات بسيار 
خوبي در زمينه محصولات کشاورزي و مواد غذايي 

به همسايه شمالي خود داشته باشد.

با رشد 70 درصدي افزايش تجارت ميان دو كشور مطرح شد

روسيه خواهان كاهش تعرفه هاي گمركي ايران

مجلس مشکلات بنگاه هاي صنفي را رفع مي كندرونق توليد در گرو اعطاي تسهيلاتتوليد صادرات محور، اولويت اصلي خودروسازان
نايب رئيس کميس��يون صنايع و معادن 
مجل��س معتق��د اس��ت که بايد فش��ار 
اقتص��ادي که بر جامع��ه حاکم گرديده 
را ب��ا تکي��ه بر اقتص��اد مقاومتي و توان 
داخل��ي کاهش داد. فري��دون احمدي 

اظهار داشت: بايد استراتژي صنعت خودرو ايران در جهت اقتصاد 
مقاومتي حرکت کند تا با اس��تفاده از توان داخلي، خودروس��ازي 
در اي��ران ني��ز در ري��ل توس��عه قرار گيرد. وي با اش��اره به اينکه 
محوري ترين مس��اله در حوزه اقتصاد، توليد اس��ت، تصريح کرد: 
بايد حمايت از توليد صادرات محور، اولويت خودروسازان در سال 
جديد باش��د. احمدي همچنين خاطرنش��ان کرد: مسلما در سايه 
توجه توليدکنندگان به توليد صادرات محور اس��ت که اش��تغال 

نيز رونق خواهد يافت.

عضو هيات رئيس��ه اتاق اصناف گفت: 
دولت بايد همانگونه که به کارخانه هاي 
صنعتي تسهيلات پرداخت مي کند، به 
صن��وف تولي��دي که تعداد آنها بيش از 
600 هزار واحد هستند، اين تسهيلات 

را براي رونق توليد بپردازد. محمود هاشمي گفت: بيش از چهار 
سال است که مقام معظم رهبري در نامگذاري سالانه بر روي 
مساله اقتصاد مقاومتي تأکيد دارند، لذا مسئولان امر بايد براي 
تحقق اهداف اقتصاد مقاومتي اهتمام بورزند. هاش��مي در ادامه 
گفت: لازم است قوانين دست و پاگير را از سر راه توليد بردارند 
تا توليدکننده انگيزه اي براي ادامه فعاليت داش��ته باش��د. وي 
گف��ت: راه رون��ق توليد در کش��ور، متوق��ف کردن ورود کالاي 

قاچاق است.

در نشست اعضاي کميسيون اقتصادي 
مجلس با مس��ئولان اتاق اصناف ايران 
بر لزوم حل مشکلات بنگاه هاي صنفي 
تاکيد ش��د. محمدرض��ا پورابراهيمي، 
رييس کميس��يون اقتص��ادي مجلس 

گفت: اعتقاد داريم بايد دايره نفوذ و نقش اصناف در اقتصاد افزايش 
يابد. همچنين اعضاي هيات رئيسه اتاق اصناف، برنامه هاي اتاق 
اصناف در س��ال 96 براي تحقق ش��عار امسال اقتصاد مقاومتي؛ 
توليد – اشتغال را بيان کردند. اعضاي کميسيون اقتصادي مجلس 
ني��ز تاکي��د کردند که براي تحقق منوي��ات مقام معظم رهبري 
درخصوص توليد و اشتغال، اصناف کشور از ظرفيت بسيار بالايي 
برخوردار هستند و از مسئولان اتاق اصناف مي خواهيم که نظرات 

خود را در اين زمينه به کمسيون اقتصادي مجلس ارائه کنند.

ريي��س کل گم��رک گفت: گمرک براي س��اماندهي 
واردات و جلوگيري از قاچاق پوشاک در کشور پيشنهاد 
دارد و واردات پوشاک بايد از طريق نشان تجاري )برند( 
صورت گيرد. به گزارش خبرآنلاين مسعود کرباسيان 
افزود: امکان توليد پوشاک در داخل کشور وجود دارد و 
نيازي به واردات نيست، بنابراين تا زماني که قاچاق کالا 
از طريق ته لنجي و کوله بري انجام مي شود، نمي توانيم 
تحول��ي در صنع��ت توليد داخلي را مش��اهده کرد. وي 
گفت: اکنون بيشتر واردات غيرقانوني پوشاک از طريق 
کوله بري و ته لنجي صورت مي گيرد و توليد داخل را با 
مشکل روبرو کرده است. رئيس کل گمرک يادآور شد: 
کارت هايي به نام افراد حقيقي صادر مي شود که الفباي 
تجارت را نمي دانند و از آنها براي واردات سوءاستفاده 
مي شود. وي افزود: برخي افراد در کارت بازرگاني آنها 
ثبت شده که رشته فعاليت آنها واردات قطعات يدکي 
اس��ت، اما نس��بت به واردات پوش��اک اقدام مي کنند و 

براي حل اين موضوع بايد دو راهکار را عملي ساخت، 
نخس��ت واردات از طريق نش��ان تجاري و ديگر، فرد 
واردکننده کالاي مرتبط با رش��ته فعاليت خود را وارد 
کند. کرباسيان گفت: گمرکات اصلي به دستگاه هاي 
ايکس ري مجهز ش��ده اند و ميزان قاچاق کالا و مواد 
مخ��در و ورود کالاه��اي غيرمجاز به کش��ور به ميزان 

چشمگيري کاهش يافته است.

واردات پوشاک به كشور فقط با نشان تجاري معتبر
معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: يک هزار و 
81 واحد صنعتي توليدي در داخل شهرک هاي صنعتي 
کشور که 100 درصد تعطيل بودند در سال گذشته به 
چرخه توليد بازگش��تند. علي يزداني اظهار کرد: فعال 
ش��دن اي��ن واحدها در در قال��ب تصميم هاي اقتصاد 
مقاومتي و اجراي طرح رونق صورت گرفته است. وي 
در ادام��ه اظه��ار ک��رد: پنج هزار و 400 طرح نيمه تمام 
صنعت��ي با 220 هزار ميليارد ريال س��رمايه گذاري در 
طول س��ه س��ال و نيم گذشته در کشور به بهره برداري 
رسيده است. يزداني تاکيد کرد: اين واحدهاي صنعتي 
و تولي��دي در مجم��وع به طور مس��تقيم براي 76 هزار 
نفر ش��غل ايجاد کرده اند. وي افزود: س��ه هزار و 423 
واحد تعطيل ش��ده در طول س��ه س��ال و نيم گذش��ته 
فق��ط در داخل ش��هرک هاي صنعتي ب��ه چرخه توليد 
برگشته اند و حتي برخي از آنها هم اکنون به کشورهاي 
خارجي نيز صادرات دارند. مديرعامل س��ازمان صنايع 

کوچک و شهرک هاي صنعتي خاطرنشان کرد: بيش 
از 60 طرح س��رمايه گذاري خارجي در طول س��ه سال 
و نيم گذش��ته در س��ازمان حمايت از سرمايه گذاري به 
نفع افتصاد کش��ور قرارداد انعقاد ش��ده و برخي از آنها 
نيز به بهره برداري رس��يده اس��ت. به گفته يزداني در 
دولت يازدهم بيش از 130 سند همکاري با کشورهاي 

مختلف امضا شده است.

بهره برداري از 5400 طرح نيمه تمام در دولت يازدهم

كاهش 76 درصدي واردات سيگار به كشور

به گفته رييس مرکز برنامه ريزي و نظارت بر دخانيات کش��ور، 
واردات سيگار در سال گذشته که به ميزان چهار ميليارد نخ بوده 
است نسبت به سال قبلش کاهش 76 درصدي دارد. علي اصغر 
رم��زي در گفتگو با ايس��نا، ضمن اع��لام اين آمار علت کاهش 
ش��ديد واردات س��يگار در سال 1395 را اجرايي کردن تبصره 3 
ماده 102 قانون برنامه پنجم توس��عه عنوان و اظهار کرد: اين 

تبصره دولت را مکلف کرد تا واردات سيگار را با همان برند اصلي 
به توليد داخلي تبديل کند و از سال 1393 مرکز برنامه ريزي و 
نظارت بر دخانيات کشور اجراي اين تبصره را در دستور کار خود 
قرار داد. وي ادامه داد: عليرغم مقاومت هايي که وجود داشت و 
علت آن س��ود آور بودن واردات بود اما واردکنندگان را ملزم به 
اجراي قانون کرديم تا با راه اندازي واحدهاي توليدي جديد يا پر 
کردن ظرفيت هاي خالي واحدهاي توليدي موجود، به افزايش 

15 ميليارد نخي توليد داخل دست يابيم.
ريي��س مرک��ز برنامه ريزي و نظارت بر دخانيات کش��ور با بيان 
اينکه توليد س��يگار در س��ال 1394 به ميزان 30 ميليارد نخ بود 
ک��ه در س��ال 1395 به مي��زان 45 ميليارد نخ افزايش يافت. در 
همين راس��تا و طبق برنامه در نظر گرفته ش��ده در س��ال 1396 

و در ادامه تکليف قانوني ياد ش��ده 5 ميليارد نخ ديگر به توليد 
داخلي اضافه خواهد شد و اميدواريم که در پايان سال جاري به 
50 ميليارد نخ توليد داخلي برسيم. رمزي همچنين خاطرنشان 
کرد: در سال 1394 توليدات داخلي 52 درصد از مصرف سيگار 
کش��ور را تامين مي کرد که در س��ال 1395 اين نس��بت به 82 
درصد افزايش يافت و مطابق برنامه سال 1396 اين نسبت به 
بالاي 90 درصد خواهد رس��يد. وي ضمن اعلام افزايش توليد 
50 درص��دي و کاه��ش 76 درص��دي واردات، از کاهش برآورد 
قاچاق 30 درصدي نيز خبرداد و گفت: برآورد قاچاق در س��ال 
1393 را ب��ه مي��زان 12  ميلي��ارد نخ اعلام کرديم که در س��ال 
1394 به ميزان 8.6 ميليارد نخ کاهش يافت و در س��ال 1395 

به ميزان شش ميليارد نخ ديگر کاهش داشتيم.

رييس مرکز برنامه ريزي و نظارت بر دخانيات کشور افزود: در 
برنامه س��ال 1396 کاهش 50 درصدي قاچاق را به ميزان س��ه 
ميليارد نخ هدف گذاري کرده ايم که درصورت رس��يدن به اين 
هدف در سال 1396 پيش بيني مي شود که محصولات دخاني 
از فهرست اولويت هاي ستاد مرکزي مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
خارج ش��ود. وي با اش��اره به اينکه مجموع برنامه ها و اقدامات 
مرکز برنامه ريزي و نظارت بر دخانيات کشور در سه سال اخير 
موجب افزايش توليد، اشتغال، سرمايه گذاري، ارزش افزوده و 
به موازات آن کاهش واردات و قاچاق شده است، تاکيد کرد: اين 
اقدامات در راس��تاي اجراي سياست هاي اقتصاد مقاومتي بوده 
که ضمن تحول اساسي در اين صنعت در ابعاد مختلف موجب 

شفاف سازي در بخش توزيع، توليد و کشت شده است.

لزوم گسترش مناسبات تجاري و اقتصادي تهران- اسلام آباد
وزير صنعت، معدن و تجارت و عبدالقادر بلوچ در ديدار با هم بر 
لزوم توسعه مناسبات تجاري و صنعتي دو کشور همسايه ايران 
و پاکستان تاکيد کردند. به گزارش شاتا، محمدرضا نعمت زاده 
در اين ديدار با اش��اره به اش��تراکات فراوان دو کش��ور و نزديک 
بودن موقعيت جغرافيايي، دين، زبان و فرهنگ که به افزايش 
توانايي ها و قابليت ها و ارتقاي سطح تجارت بين دو کشور ايران 
و پاکستان مي انجامد گفت: تلاش مي کنيم تا مبادلات تجاري 
و اقتصادي دو کش��ور تا 5 ميليارد دلار در س��ال افزايش يابد. 
مهندس نعمت زاده افزود: حضور در نمايشگاه هاي بين المللي، 

اختصاصي مي تواند به روابط دو کشور کمک ويژه اي کند. 

وزير صنعت معدن و تجارت کش��ورمان با اش��اره به باز کردن 
مرز جديد بين دو ايران و پاکستان گفت: ما مشتاق هستيم در 
همه ي زمينه ها روابط مان را گس��ترش دهيم و اين به نفع دو 
کشور خواهد بود. وي روابط بانکي قوي را براي ارتقاي روابط 
دو کش��ور بس��يار مهم خواند و افزود: از س��وي ايران هيچ مانعي 
وجود ندارد و از طرف پاکستاني خواست تا با رفع موانع موجود، 
سهولت درمراودات تجاري ميان تجار و بازرگانان صورت گيرد. 
مهندس نعمت زاده با اعلام آمادگي ايران براي سرمايه گذاري 
در پاکس��تان خاطرنش��ان کرد: هم اکنون پروژه هاي مهمي در 
ح��ال انج��ام اس��ت که با همکاري دو کش��ور و افزايش ميزان 

پروژه ها در زمينه نس��اجي و محصولات کش��اورزي مي تواند 
همکاري هاي خوبي صورت گيرد. وزير صنعت، معدن و تجارت 
همچنين با توجه به انرژي ارزان در ايران از طرف پاکس��تاني 
دعوت کرد تا توليداتش را در ايران انجام دهد و پاکستان صادر 
کند. مهندس نعمت زاده بار ديگر با تاکيد بر اشتراکات فراوان 
دو طرف و حفظ روابط دو کش��ور و رفع موانع ، آينده دو کش��ور 

را خوش بينانه بيان کرد.
وزير ايالتي و سرحدات پاکستان هم در اين ديدار بر ارتقاي ميزان 
تجارت دو طرف تاکيد کرد. عبدالقادر بلوچ با بيان اينکه پاکستان 
در صنعت نس��اجي بس��يار قوي است و با بسياري از کشورهاي 

مط��رح دني��ا در حال رقابت اس��ت، از هم��کاري با ايران در اين 
زمينه استقبال کرد. وزير ايالتي و سرحدات پاکستان با استقبال 
از همکاري هاي نمايشگاهي ،برگزاري جلسات مشترک هرسه 

ماه در اين زمينه را براي بررسي پيشرفت کار پيشنهاد داد.


